



STIFTUNG  
**LUTHERHAUS**  
EISENACH



**Angebote, Buchung & Service:**  
Ausführliche Informationen  
zum Download erhalten Sie unter:

[www.lutherhaus-eisenach.com/reisegruppen-fuehrungen](http://www.lutherhaus-eisenach.com/reisegruppen-fuehrungen)



**Program, booking & service:**  
For detailed download  
information please visit:

[www.lutherhaus-eisenach.com/tour-groups-and-guided-tours](http://www.lutherhaus-eisenach.com/tour-groups-and-guided-tours)

#### STIFTUNG LUTHERHAUS EISENACH

Besucherservice / Visitor Service  
Lutherplatz 8, 99817 Eisenach  
T. +49 3691 29 83 0  
M. [info@lutherhaus-eisenach.de](mailto:info@lutherhaus-eisenach.de)

**MEHR INFORMATIONEN**  
MORE INFORMATION  
→ [www.lutherhaus-eisenach.com](http://www.lutherhaus-eisenach.com)



# LUTHERHAUS EISENACH



## INFORMATIONEN FÜR REISEVERANSTALTER & REISEGRUPPEN

INFORMATION FOR  
TOUR OPERATORS AND  
FOR TOUR GROUPS



## DAS LUTHERHAUS EISENACH

Das Lutherhaus Eisenach ist ein kulturhistorisches Museum und einer der bedeutendsten Erinnerungsorte der Reformation. Es erinnert an Martin Luthers Aufenthalt in Eisenach während seiner Schulzeit (1498–1501) und an seine welthistorische Bibelübersetzung, die 1521 auf der Wartburg bei Eisenach begann.

### HIGHLIGHTS

- Einer der ältesten noch erhaltenen profanen Fachwerkbauten in Thüringen
- Historische Lutherstuben von 1365
- Dauerausstellung *Luther und die Bibel* (Deutsch und Englisch)
- Sonderausstellung *Erforschung und Beseitigung. Das kirchliche ‚Entjudungsinstitut‘ 1939–1945* (Deutsch und Englisch)
- Die Skulptur *man in a cube* von Ai Weiwei als permanente Installation
- Kulturelle Bildung: Praktische Workshops für Gruppen aller Altersstufen (nur mit Voranmeldung)

[Download für ausführliche Informationen auf der Rückseite](#)

## THE LUTHERHAUS EISENACH

*The Lutherhaus Eisenach is a cultural history museum and one of the most important sites of Reformation memory. It memorializes Martin Luther's sojourn in Eisenach during his schooldays (1498–1501) and his historic Translation of the Bible, which he started at Wartburg Castle near Eisenach in 1521.*

### HIGHLIGHTS

- *The historic building: one of the oldest surviving secular half-timbered building in Thuringia*
- *Historic Luther chambers from the year 1356*
- *Permanent exhibition Luther and the Bible (German and English)*
- *Special exhibition Study and Eradication. The Church's 'Dejudaization Institute', 1939–1945 (German and English)*
- *The sculpture man in a cube by Ai Weiwei as a permanent installation*
- *Cultural education: hands-on workshops for groups of all ages (advance registration required)*

[Download for detailed information on the back](#)